

46 (IV). Human rights

*Resolutions of 28 March 1947
(document E/325)*

DRAFT DECLARATION ON FUNDAMENTAL HUMAN RIGHTS AND FREEDOMS

The Economic and Social Council,

Pursuant to resolution No. 43 (I) of the General Assembly of 11 December 1946,¹

Transmits the Declaration on Fundamental Human Rights and Freedoms, presented by the delegation of Panama, and any other draft declarations received from Member States, to the Drafting Committee of the Commission on Human Rights and to the Commission on Human Rights for consideration in their preparation of an international bill of human rights.

INTERNATIONAL CONFERENCE ON FREEDOM OF INFORMATION

The Economic and Social Council

Requests the Sub-Commission on Freedom of Information and of the Press to prepare, guided by resolution No. 59 (I) of 14 December 1946 of the General Assembly², a draft documented agenda for the Conference on Freedom of Information, and to submit this along with proposals concerning preparations for the Conference to the Commission on Human Rights and to the Council. These proposals shall include suggestions concerning the invitation of States not Members of the United Nations, and plans whereby appropriate specialized agencies, such as the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization, and appropriate non-governmental organizations may assist in the preparation of the Conference and attend it; and

Transmits to the Sub-Commission on Freedom of Information and of the Press the draft agenda for the Conference on Freedom of Information presented by the delegation of France (documents E/355 and E/355/Corr. 1) and any other similar communications received from Member States; and

Recommends to the Sub-Commission to invite a representative of the International Organization of Journalists to be present as an observer at its meetings for purpose of consultation; and further

Resolves that the decision on the date and place of the Conference be deferred to its fifth session.

REPORT OF THE COMMISSION ON HUMAN RIGHTS

A. Draft international bill of human rights

¹ See *Resolutions adopted by the General Assembly* during the second part of its first session, page 68.

² *Ibid.*, page 95.

46 (IV). Droits de l'homme

*Résolutions du 28 mars 1947
(document E/325)*

PROJET DE DÉCLARATION SUR LA LIBERTÉ ET LES DROITS FONDAMENTAUX DE L'HOMME

Le Conseil économique et social,

En vertu de la résolution No 43 (I) de l'Assemblée générale, en date du 11 décembre 1946¹,

Transmet au Comité de rédaction de la Commission des droits de l'homme et à la Commission des droits de l'homme la Déclaration présentée par la délégation de Panama sur les libertés et les droits fondamentaux de l'homme, ainsi que tous les autres projets de déclarations communiqués par les Etats Membres, pour qu'ils les examinent lorsqu'ils élaboreront une déclaration internationale des droits de l'homme.

CONFÉRENCE INTERNATIONALE SUR LA LIBERTÉ DE L'INFORMATION

Le Conseil économique et social

Prie la Sous-Commission de la liberté de l'information et de la presse de préparer, en s'inspirant de la résolution No 59 (I) de l'Assemblée générale, en date du 14 décembre 1946², un projet documenté d'ordre du jour pour la Conférence sur la liberté de l'information, et de le soumettre, avec les propositions concernant les préparatifs de la Conférence, à la Commission des droits de l'homme et au Conseil. Ces propositions comprendront des suggestions relatives à l'invitation d'Etats non Membres des Nations Unies et des dispositions permettant aux institutions spécialisées compétentes, telles que l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture, ainsi qu'aux organisations non gouvernementales compétentes, d'aider à préparer la Conférence et d'y assister; et

Transmet à la Sous-Commission de la liberté de l'information et de la presse le projet d'ordre du jour pour la Conférence sur la liberté de l'information présenté par la délégation française (documents E/355 et E/355/Corr. 1) ainsi que tous les autres communiqués similaires envoyés par les Etats Membres; et

Recommande à la Sous-Commission d'inviter un représentant de l'Organisation internationale des journalistes à assister aux séances en tant qu'observateur, aux fins de consultation; et

Décide de remettre à sa cinquième session la décision sur la date et le lieu de la Conférence.

RAPPORT DE LA COMMISSION DES DROITS DE L'HOMME

A. Projet de déclaration internationale des droits de l'homme

¹ Voir les *Résolutions adoptées par l'Assemblée générale* pendant la seconde partie de sa première session, page 68.

² *Ibid.*, page 95.

- B. Sub-Commission on Freedom of Information and of the Press
- C. Sub-Commission on Prevention of Discrimination and Protection of Minorities
- D. Consideration of Communications concerning human rights deferred

The Economic and Social Council,

Taking note of chapter II, paragraph 10 of the report of the Commission on Human Rights.¹

A. *Requests* the Secretariat to prepare a documented outline concerning an international bill of human rights; and

Having noted with approval the letter of the Chairman of the Commission on Human Rights to the President of the Economic and Social Council, dated 24 March 1947, including her statement of intention to appoint immediately a drafting committee of the Commission on Human Rights consisting of the members of the Commission on Human Rights representing Australia, Chile, China, France, Lebanon, United States of America, United Kingdom, and the Union of Soviet Socialist Republics, which will be convened prior to the second session of the Commission on Human Rights and prepare, on the basis of documentation supplied by the Secretariat, a preliminary draft of an international bill of human rights,

Decides

(a) That the draft prepared by the above-mentioned drafting committee be submitted to the second session of the Commission on Human Rights; and

(b) That the draft as developed by the Commission on Human Rights be submitted to all States Members of the United Nations for their observations, suggestions and proposals; and

(c) That these observations, suggestions and proposals then be considered as a basis of a redraft, if necessary, by the drafting committee; and

(d) That the resulting draft then be submitted to the Commission on Human Rights for final consideration; and

(e) That the Council consider the proposed international bill of human rights as submitted by the Commission on Human Rights with a view to recommending an international bill of human rights to the General Assembly in 1948; and further

(f) That the Commission on Human Rights invite the officers of the Commission on the Status of Women, the Chairman, the Vice-Chairman and the Rapporteur, to be present and participate without vote in its deliberations when sections of the draft of the international bill of human rights concerning the particular rights of women are being considered;

B. *Resolves* that, subject to the consent of their Governments, the Sub-Commission on

- B. Sous-Commission de la liberté de l'information et de la presse
- C. Sous-Commission pour la lutte contre les mesures discriminatoires et pour la protection des minorités
- D. Renvoi de l'examen des communications relatives aux droits de l'homme

Le Conseil économique et social,

Prenant acte du paragraphe 10 du chapitre II du rapport de la Commission des droits de l'homme¹,

A. *Prie* le Secrétariat de préparer un schéma détaillé de la déclaration internationale des droits de l'homme; et

Ayant pris acte de la lettre adressée le 24 mars 1947 au Président du Conseil économique et social par le Président de la Commission des droits de l'homme et ayant approuvé son intention déclarée de nommer immédiatement un Comité de rédaction de la Commission des droits de l'homme, composé de membres de la Commission des droits de l'homme représentant respectivement l'Australie, le Chili, la Chine, les Etats-Unis d'Amérique, la France, le Liban, le Royaume-Uni et l'Union des Républiques socialistes soviétiques, Comité qui se réunira avant la seconde session de la Commission des droits de l'homme et rédigera le texte préliminaire d'une déclaration internationale des droits de l'homme,

Décide

a) Que le texte préparé par le susdit Comité de rédaction sera soumis à la Commission des droits de l'homme à sa seconde session; et

b) Que le texte élaboré par la Commission des droits de l'homme sera soumis à tous les Etats Membres des Nations Unies pour qu'ils apportent leurs remarques, leurs suggestions et leurs propositions; et

c) Que ces remarques, suggestions et propositions serviront de base à une nouvelle rédaction par le Comité de rédaction si cela est nécessaire; et

d) Que le texte auquel on aura abouti sera soumis à la Commission des droits de l'homme pour examen définitif; et

e) Que le Conseil examinera le projet de déclaration internationale des droits de l'homme présenté par la Commission des droits de l'homme, en vue de recommander la déclaration à l'Assemblée générale en 1948; et, en outre,

f) Que la Commission des droits de l'homme invitera le bureau de la Commission de la condition de la femme, c'est-à-dire sa Présidente, sa Vice-Présidente et son Rapporteur, à assister et à participer aux délibérations, sans droit de vote, quand on examinera les chapitres de la déclaration internationale des droits de l'homme relatifs aux droits propres à la femme;

B. *Décide* que, sous réserve du consentement des Gouvernements respectifs, la Sous-Commis-

¹ See document E/259.

¹ Voir le document E/259.

Freedom of Information and of the Press be composed of the following persons:

Mr. George V. Ferguson (Canada)
Mr. P. H. Chang (China)
Mr. Lev Sychrava (Czechoslovakia)
Mr. André Géraud (France)
Dr. G. J. van Heuven Goedhart (Netherlands)
Mr. A. R. Christensen (Norway)
Mr. Jose Isaac Fabrega (Panama)
Mr. Salvador López (Philippine Republic)

Mr. J. M. Lomakin (Union of Soviet Socialist Republics)
Mr. R. J. Cruikshank (United Kingdom)
Mr. Z. Chafee (United States of America)
Mr. Roberto Fontaina (Uruguay)
and further

Resolves that the functions of the Sub-Commission be:

(a) In the first instance, to examine what rights, obligations and practices should be included in the concept of freedom of information, and to report to the Commission on Human Rights on any issues that may arise from such examination;

(b) To perform any other functions which may be entrusted to it by the Economic and Social Council or by the Commission on Human Rights;

(c) *Resolves* that, subject to the consent of their Governments, the Sub-Commission on Prevention of Discrimination and Protection of Minorities be composed of the following persons:

Mr. William Morris Jutson McNamara (Australia)
Mr. Joseph Nisot (Belgium)
Mr. C. F. Chang (China)
Mr. Arturo Meneses Pallares (Ecuador)
Mr. Samuel Spanien (France)
Mr. Herard Roy (Haiti)
Mr. M. R. Masani (India)
Mr. Rezazada Shafiq (Iran)
Mr. Erik Enar Ekstrand (Sweden)
Mr. A. P. Borisov (Union of Soviet Socialist Republics)
Miss Elisabeth Monroe (United Kingdom)
Mr. Jonathan Daniels (United States of America)

(d) *Resolves* that consideration of chapter V of the report of the Commission on Human Rights, entitled "Communications concerning human rights", be deferred until its fifth session.

47 (IV). Crime of genocide

*Resolution of 28 March 1947
(document E/325)*

*The Economic and Social Council,
Taking cognizance of the General Assembly resolution No. 96 (I) of 11 December 1946¹*

sion de la liberté de l'information et de la presse se composera des personnes suivantes:

M. Georges V. Ferguson (Canada)
M. P. H. Chang (Chine)
M. Lev Sychrava (Tchécoslovaquie)
M. André Géraud (France)
M. G. J. van Heuven Goedhart (Pays-Bas)
M. A. R. Christensen (Norvège)
M. José Isaac Fabrega (Panama)
M. Salvador López (République des Philippines)
M. J. M. Lomakin (Union des Républiques socialistes soviétiques)
M. R. J. Cruikshank (Royaume-Uni)
M. Z. Chafee (Etats-Unis d'Amérique)
M. Roberto Fontaina (Uruguay)

et, en outre,

Décide que les fonctions de la Sous-commission seront:

a) En premier lieu, d'examiner quels droits, quelles obligations et quelles pratiques devront constituer la notion de liberté de l'information, et de faire un rapport à la Commission des droits de l'homme sur les questions que pourra soulever cet examen;

b) De s'acquitter de toute autre fonction que pourra lui confier le Conseil économique et social ou la Commission des droits de l'homme;

c) *Décide* que, sous réserve du consentement des Gouvernements respectifs, la Sous-Commission pour la lutte contre les mesures discriminatoires et pour la protection des minorités se composera de:

M. William Morris Jutson McNamara (Australie)
M. Joseph Nisot (Belgique)
M. C. F. Chang (Chine)
M. Arturo Meneses Pallares (Equateur)
M. Samuel Spanien (France)
M. Herard Roy (Haïti)
M. M. R. Masani (Inde)
M. Rezazada Shafiq (Iran)
M. Erik Enar Ekstrand (Suède)
M. A. P. Borisov (Union des Républiques socialistes soviétiques)
Mlle Elizabeth Monroe (Royaume-Uni)
M. Jonathan Daniels (Etats-Unis d'Amérique)

et, en outre,

d) *Décide* de reporter à la cinquième session l'examen du chapitre V du rapport de la Commission des droits de l'homme, intitulé "Communications relatives aux droits de l'homme".

47 (IV). Crime de génocide

*Résolution du 28 mars 1947
(document E/325)*

*Le Conseil économique et social,
Prenant acte de la résolution No 96 (I) de l'Assemblée générale, en date du 11 décembre 1946¹,*

¹ See *Resolutions adopted by the General Assembly during the second part of its first session, pages 188, 189.*

¹ Voir les *Résolutions adoptées par l'Assemblée générale pendant la seconde partie de sa première session, pages 188 et 189.*